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دريچه

سرمایه های مردم برباد رفت ؛
هیچ اتفاقی با تغییر 
رئیس بورس نمی افتد

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس در تذکر به وزیر اقتصاد 
گفت: آقای دژپسند بگویید که به دنبال تذکرات نمایندگان 

مجلس چه اقدامات مثبتی برای بازار سرمایه انجام دادید؟
مسلم صالحی در صحن علنی مجلس شورای اسلامی در 
تذکری به وزیر امور اقتصاد و داریی گفت: آقای دژپسند با 
در  تغییر  با  بلکه  نمی افتد  اتفاقی  هیچ  بورس  رئیس  تغییر 
سیاست ها، رویه ها و روش ها می توان بازار بورس را نجات 
رئیس  ویژگی هایی  چه  با  را  که شما چه کسی  بماند  داد؛ 

سازمان بورس و اوراق بهادار کردید.
برخی  دلیل  به  افزود:  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  عضو 
رفته؛  برباد  مردم  سرمایه های  امروز  غلط  سیاست های 
کمیسیون  و  مجلس  رئیس  و  دادند  تذکر  نمایندگان 
تخصصی ورود کردند؛ بگویید که به دنبال این تذکرات چه 

اقدامات مثبتی برای بازار سرمایه انجام دادید؟ 

امیرآبادی فراهانی خطاب به ابتکار :
باید به خبرنگاران احترام بگذارید

احمد امیرآبادی فراهانی در توییتر نوشت: خانم دکتر ابتکار 
بداند سازمان صدا وسیما مثل سازمان محیط زیست دوران 
شما نیست که هرج و مرجی در آن باشد که هر نفوذی در 
آنجا حضور پیدا کند شما باید به خبرنگار واهل رسانه احترام 

بگذارید نه این که توهین کنید.

تحقیقات جدید نشان می دهد ؛
رسید های بانکی سرطان زا هستند

تحقیقات جدید نشان می دهد حدود ۹۰ درصد رسیدهای 
خرید حاوی مواد شیمیایی سرطان زا هستند و نباید آنها را 

در کیف یا خودرو نگهداری کرد.
تحقیقات جدید نشان می دهد حدود ۹۰ درصد رسید های 

خرید حاوی مواد شیمیایی سرطان زا هستند.
سرطان  به  شیمیایی  مواد  این  دهد  می  نشان  تحقیقات 
با  نیز  قبلا  و  شود  می  منجر  هورمون  به  وابسته  های 
نوع  دیابت  مفرط،  چاقی   ،ADHD اوتیسم،  ناباروری، 
راستا  همین  در  بود.  شده  مرتبط  نوزاد  تولدزودهنگام  دوم 
پروفسور نیکلا اولئا از دانشگاه گرانادا در اسپانیا توصیه می 

کنند رسید های بانکی در کیف یا خودرو نگهداری نشوند.
شود.  می  محو  زمان  گذر  با  بانکی  رسیدهای  روی  جوهر 
همچنین این رسیدها از جنس کاغذهای گرمایی است که 

در آنها BPA وجود دارد.
آن  های  نوشته  تا  شود  می  افزوده  رسیدها  به   BPA
هنگام استفاده از جوهر تیره رنگ تر شود و در بطری های 
بین  محققان  دارد.  وجود  غذایی  های  ظرف  و  پلاستیکی 
المللی به رهبری دانشگاه گرانادا ۱۱۲ کاغذ رسید و بلیت را 

در برزیل، اسپانیا و فرانسه آزمایش کردند.
این تحقیقات نشان می دهد بیش از ۹۰ درصد رسیدهای 
جمع آوری شده در برزیل و اسپانیا حاوی این ماده هستند 

اما فقط نیمی از رسیدهای فرانسوی آن را دارا بودند.

 وزیر راه و شهرسازی :
محدودیت های تردد بیشتر می شوند

وزیر راه و شهرسازی گفت: اگر در شهری وضعیت کرونا از 
آبی به زرد، نارنجی یا قرمز تغییر کند، محدودیت های آن 
وضعیت برای شهر مورد نظر لازم الاجراست و اگر برعکس 

این اتفاق بیافتد محدودیت ها کمتر خواهد شد.
استانی  یا  شهر  وضعیت  اگر  گفت:  شهرسازی  و  راه  وزیر 
مسلما  شود  بدتر  و  وخیم تر  کرونا  ویروس  شیوع  نظر  از 
محدودیت های تردد نیز بیشتر خواهد شد و بنابراین مردم 
نباید با عادی انگاری سبب شکسته شدن پروتکل ها شوند.

وجه  هیچ  به  کرد:  اظهار  باره  این  در  اسلامی  محمد 
سیاست ها و تصمیمات ستاد ملی مقابله با کرونا در زمینه 
و  نکرده  تغییر  بهداشتی  پروتکل های  و  الزامات  رعایت 
وضعیت  اساس  بر  مختلف  مناطق  و  استان ها  همچنان 
آبی، زرد، نارنجی و قرمزی که دارند پروتکل هایی برایشان 

تعریف شده و اجرای آن ها نیز در جریان است.
ملی  ستاد  سوی  از  عملیاتی  تصمیمات  اختیار  افزود:  وی 
مقابله با کرونا به ستاد های استانی و شهرستانی واگذار شده 
و بر همین اساس مدیریت منطقه ای نیز به خوبی در حال 
اجراست، اما تقاضای ستاد ملی مقابله با کرونا و مسئولان 
بهداشتی این است که مردم پروتکل ها را همچنان رعایت 
عادی  و  پروتکل ها  شکستن  با  تا  بگیرند  جدی  و  کرده 

انگاری، این ویروس مجددا سرکش نشود.
اسلامی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا احتمال این 
حوزه  در  کرونایی  محدودیت های  دوباره  که  دارد  وجود 
مسلما  داد:  ادامه  شود؟،  بیشتر  جاده ای  سفر های  و  تردد 
این مسائل و بیشتر یا کمتر شدن محدودیت ها بستگی به 
وضعیت هر منطقه و شهرستانی از نظر شیوع ویروس کرونا 
دارد و به عنوان مثال اگر در شهری وضعیت کرونا از آبی به 
زرد، نارنجی یا قرمز تغییر کند، محدودیت های آن وضعیت 
این  برعکس  اگر  و  الاجراست  لازم  نظر  مورد  شهر  برای 

اتفاق بیافتد محدودیت ها کمتر خواهد شد.
وزیر راه و شهرسازی گفت: در واقع ستاد ملی مقابله با کرونا 
پروتکل های  و  ضوابط  و  گرفت  نخواهد  جدیدی  تصمیم 
بهداشتی مصوب شده، بر جای خود باقی است و بسته به 

وضعیت هر منطقه از کشور تعیین کننده خواهد بود.

نگاه روز

با موافقت رهبری ؛
سهمیه سرباز امریه فناور افزایش یافت

سهمیه به کارگیری دانش آموختگان برتر فناور به عنوان سرباز 
امریه فناور در شرکت های دانش بنیان با موافقت فرمانده معظم 

کل قوا افزایش یافت.
مجمع تشکل های دانش بنیان ایران از ابتدای سال جاری در 
نامه ای محضر فرمانده معظم کل قوا درخواست افزایش سهمیه 
در  کارگیری  به  جهت  امریه  سرباز  عنوان  به  فناور  نخبگان 

شرکت های دانش بنیان را مطرح کرد.
با توجه به فعالیت بیش از پنج هزار شرکت دانش بنیان و روند 
رو به افزایش آنها و سهمیه اندک تخصیص یافته به نخبگان 
اعمال سخت گیری های  به  امریه سربازی که منجر  برای 
زیادی از سوی معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری شده 
بود و به منظور استفاده موثر از ظرفیت فارغ التحصیلان ممتاز و 
نخبگان دانشگاهی،  مجمع تشکل های دانش بنیان، در نامه ای 
محضر فرمانده معظم کل قوا درخواست افزایش سهمیه نخبگان 
فناور به عنوان سرباز امریه جهت به کارگیری در شرکت های 

دانش بنیان را ارایه کرد.
معاونت نیروی انسانی ستاد کل نیروهای مسلح در خصوص 
افزایش سهمیه دانش آموختگان برتر فناور )پروژه جایگزین 
خدمت( و سرباز فناور )مامور( جهت به کارگیری در شرکت های 
محضر  به  پیشنهاداتی  همراه  به  بررسی  از  پس  دانش بنیان 

فرمانده معظم کل قوا تقدیم کرد که تصویب شد.
به موجب این مصوبه سالانه در سقف تعداد ۲۰۰ نفر دانش 
آموخته برتر فناور مورد تایید بنیاد ملی نخبگان کشور جهت 
انجام طرح های تحقیقاتی فناورانه )پروژه جایگزین خدمت( در 
چارچوب سیاست های کلی نظام و نقشه جامع علمی داجا و 
بر اساس معیارهایی با نظارت معاونت علمی و فناوری ریاست 

جمهوری به شرکت های دانش بنیان معرفی شوند.
معیارهای شرکت های دانش بنیان و اولویت های به کارگیری 
شامل: همکار بخش دفاعی و دارای پروانه سمتا، دارای سطح 
دانش بنیان  محصولات  تولیدی  توان  دارای  برتر،  فناوری 
گلوگاهی و تحریمی، دارای قابلیت رفع گلوگاه فناورانه کشور 

و مجری پروژه های الویت دار ملی و اقتصادی کشور است.
همچنین تصویب شد: سالانه در سقف ۷۵۰ نفر از کارکنان 
وظیفه دارای تحصیلات حداقل کارشناسی که با تایید معاونت 
علمی و فناوری، جزو اعضای کلیدی و بنیان گذار شرکت های 
دانش بنیان محسوب شده و براساس معیارهای شفاف و عادلانه 
انتخاب می شوند، به عنوان سرباز فناور و به صورت مامور )امریه( 
و به نظارت دفتر سیاست گذاری و نظارت راهبردی حفاظت 
عرصه  در  )خدمت  خدمت  جهت  مسلح  نیروهای  اطلاعات 
اولویت  با  بنیان  دانش  شرکت های  در  فناورانه(  فعالیت های 
شرکت های دانش بنیان همکار بخش دفاعی به معاونت علمی و 

فناوری ریاست جمهوری اختصاص یابند. 

دبیر شورای نگهبان :
رسانه ها جلوی فراموش شدن

 آثار امام)ره( را بگیرند
دبیر شورای نگهبان گفت: رسانه ها به ویژه رسانه ملی، علما، 
امام  والای  آرمان های  و  آثار  بگذارند  نباید  مبلغان  و  خطبا 
خمینی)ره( به فراموشی سپرده شود. آیت ا... احمد جنتی دبیر 
شورای نگهبان در جلسه این شورا با عرض تبریک به مناسبت 
ولادت حضرت زهرا )س( و روز زن و میلاد امام خمینی )ره( و 
ایام دهه فجر، گفت: همان طور که پیامبر مکرم اسلام فرمودند 
فاطمه )س( نور ا... است؛ هرچه از این بانوی نمونه بگوییم، حق 
مطلب ادا نشده و باید دعا کنیم که خداوند معرفت ما را نسبت به 
ایشان زیاد کند.وی افزود: حضرت زهرا )س( اسوه ی همه زنان 
و مادران تاریخ است و ما باید فرهنگ زهرایی را که هرگز کهنه 
نمی شود در جامعه ایرانی زنده نگه داریم. دبیر شورای نگهبان در 
ادامه با اشاره به تقارن میلاد بنیانگذار انقلاب اسلامی ایران با 
روز میلاد حضرت زهرا )س(، یادآور شد: امام خمینی )ره( از نسل 
حضرت زهرا )س( بود؛ بدون شک باید ایشان را احیاگر اسلام 
سیاسی و ناب محمدی )ص( در عصر حاضر دانست؛ کسی 
که پس از صدر اسلام مسأله شهادت، جهاد، ایثار، فقه سیاسی، 

اعمال صالحه را احیا و اسلام را دوباره زنده کرد.
آیت ا... جنتی تأکید کرد: رسانه ها به ویژه رسانه ملی، علما، خطبا، 
مبلغان نباید بگذارند آثار و آرمان های والای امام )ره( به فراموشی 
سپرده شود؛ آثار ایشان نه تنها برای امروز ما کارگشاست بلکه 
متعلق به فردای ما هم هست البته رسانه ملی در این زمینه 
کارهای بسیار خوب و قابل تقدیری داشته که باید ادامه پیدا کند.

معاون پارلمانی رئیس جمهور : 
لایحه بودجه جدیدی

 را به مجلس ارسال نمی کنیم
معاون پارلمانی رئیس جمهوری گفت: دولت تصمیمی برای ارائه 

لایحه جدید به مجلس ندارد.
حسینعلی امیری معاون پارلمانی رئیس جمهوری در واکنش به 
عدم تصویب کلیات لایحه بودجه در مجلس شورای اسلامی 
و بازگشت آن به دولت گفت: دولت تصمیمی برای ارائه لایحه 
جدید به مجلس ندارد. گفتنی است که دولت روز گذشته طی 
از عدم  بعد  بودجه  کلیات  که  کرد  اعلام  به مجلس  نامه ای 

تصویب در مجلس، باید به کمیسیون تلفیق برود نه دولت.

رئیس سازمان هواپیمایی :
۸ فروند هواپیمای جدید

 به ناوگان هوایی اضافه می شود
رئیس سازمان هواپیمایی کشوری از ورود ۸ فروند هواپیمای 

مسافربری جدید به ناوگان هوایی کشور خبر داد.
کاپیتان تورج دهقانی زنگنه افزود: این هواپیماها جزو تولیدات 

سال های ۲۰۰۴ و ۲۰۰۵ هستند.
معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به ورود ۱۶ فروند هواپیمای 
دیگر در آینده نزدیک، گفت: برای تعیین تکلیف قرارداد با شرکت 
هواپیمایی بوئینگ، مکاتباتی انجام شده است. وی همچنین از 
شرکت های  به  کرونایی  وام  تومان  میلیارد  هزار  دو  پرداخت 
هواپیمایی خبر داد و گفت: تاکنون به استثنای چهار شرکت 
هواپیمایی، بقیه شرکت های فعال در حوزه حمل و نقل هوایی 
موفق به دریافت این تسهیلات از شبکه بانکی شده اند و در 
صورت دریافت وام توسط این چهار شرکت، وام دریافتی صنعت 

هوایی به رقم دو هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان خواهد رسید.

وحید معینی زاده :

تخريب آسفالت در اهواز ۸ برابر ديگر شهرها است

عبدالناصر همتی :

بانک مرکزی راهی جز چاپ اسکناس ندارد

معاون وزیر ورزش و جوانان : 

رقم بالای وام ازدواج انحرافات را افزايش می دهد

۶۰ درصد مددجویان تحت حمایت کمیته امداد 
تشکیل  خانوار  سرپرست  بانوان  را  خوزستان 
می دهند از این رو خدمت به این افراد بسیار مهم 

و در اولویت کاری مجموعه امداد قرار دارد.
در  خوزستان  امداد  کمیته  مدیرکل  شیبه  جمال 
فرا  مناسبت  به  امدادگر  بانوان  از  تجلیل  آیین 
رسیدن ولادت باسعادت حضرت فاطمه )س( و 
امداد  مجموعه  در  ما  همه  کرد:  اظهار  زن  روز 
علاوه  که  چرا  هستیم  بانوان  زحمات  قدردان 
خود  تلاش  همه  همسری،  و  مادری  نقش  بر 
کار  به  مددجویان  کار  به  رسیدگی  جهت  را 

می گیرند.
امداد  بانوان امدادگر کمیته  از  در مراسم تجلیل 
و  مقام  قایم  عبیاوی  با حضور  خوزستان  استان 
امدادگران  کار  ارزش  به  امداد  استانی  مدیران 
و  منت  بی  کمک  ارائه  گفت:  و  کرد  اشاره 
را  نیازمندان ارزش کار شما  دستگیری خالصانه 

بسیار بالا می برد.
بسیار  جامعه  در  زن  یک  عنوان  به  شما  نقش 
عنوان  به  شما  نقش  و  است  مهم  و  ارزشمند 

امدادگر نهاد مقدس کمیته امداد که با محرومین   
آن  ارزشمند است و خدمت در  دارید  سر و کار 

نوعی عبادت است.
یعنی  خانواده  یک  هدایت  و  تربیت  استحکام، 
مادر و بخش قابل توجهی از این آموزه ها توسط 
تحت  بانوان  و  مادران  به  امداگران  و  مشاوران 

بانوان  مهم  نقش  به  می شود.  منتقل  حمایت 
کرد  اشاره  جامعه  مشکلات  و  چالش ها  رفع  در 
کرونا  ویروس  همه گیری  موضوع  در  افزود:  و 
و  پرستاران  خودگذشتگی های  از  و  ایثار  شاهد 
امدادگران و مددکاران برای خدمت رسانی بهتر 
بودیم. با تقدیر از بانوان امدادگر به ویژه بانوان 

تشویق  با  افزود:  امداد،  کمیته  حامیان  و  خیر 
بانوان امدادگر خیرو نیکوکار می توان از ظرفیت 
آنها برای حل مشکلات مددجویان استفاده کرد.

مدیرکل کمیته اماد امام خوزستان افزود: جامعه 
زنان  ویژه  به  و  نیازمندان  امداد،  در  ما  مخاطب 
سرپرست خانوار هستند و خدمت به این عزیزان 
همواره  نیازمندان  دعای  و  بوده  ارزشمند  بسیار 

همراه همکاران این مجموعه است.
به  شما  حقوقی  شخصیت  اینکه  بیان  با  وی 
عنوان یک بانوی امدادگر در این نهاد مقدس که 
با محرومین ترین اقشار سر و کار دارید بسیار والا 
جوانان  تشویق  با  کرد:  اضافه  است  ارزشمند  و 
آنها  ظرفیت  از  می توان  نیکوکار  بانوان  و  خیر 

برای حل مشکلات مددجویان استفاده کرد.
شیبه بر توجه ویژه به تکریم ارباب رجوع تاکید 
تحت  مددجویان  درصد   ۶۰ داد:  ادامه  و  کرد 
سرپرست  بانوان  را  استان  امداد  کمیته  پوشش 
خانوار تشکیل می دهند از این رو خدمت به این 
کاری  اولویت  در  باید  و  است  مهم  بسیار  افراد 

مجموعه امداد باشد.

مدیرکل کمیته امداد خوزستان :

۶۰ درصد بانوان مددجو سرپرست خانوار هستند

معاون فنی و عمرانی شهرداری اهواز گفت: علاوه بر پروژه های 
به  عمرانی  پروژه  چندین  جاری  سال  پایان  تا  محرومیت زدایی، 
اتوبان مسیر پل ششم،  بهره برداری می رسد که زیرگذر زردشت، 
اتوبان کیانشهر و محور L۵۰۰ تقاطع چندسطحی شهید کجباف 

بخشی از آنها است.
پروژه  چندین  جاری  سال  پایان  تا  کرد:  اظهار  زاده  معینی  وحید 
زیرگذر  که  می رسد  بهره برداری  به  اهواز  شهرداری  عمرانی 
زردشت، اتوبان مسیر پل ششم، اتوبان ۴۴ متری کیانشهر، ورودی 
علی آباد و محور L۵۰۰ تقاطع چند سطحی شهید کجباف بخشی 

از آنها است.
پروژه های  مهمترین  از  یکی  کجباف  شهید  تقاطع  گفت:  وی 
شد  تسریع  آن  اجرایی  روند  قبل  سال   ۲ از  که  است  شهرداری 
بار  زیر  حاضر  حال  در  تقاطع  این   )L۲۰۰ و   L۱۰۰( محور   ۲ و 

ترافیک رفته است.
برای  پروژه  این   )L۵۰۰ )محور  سوم  فاز  کرد:  بیان  زاده  معینی 
اتصال میدان دروازه به میدان نخل، در روزهای آینده و فاز چهارم 

نیز ابتدای سال آینده به بهره برداری می رسد.
تقاطع   ۲ اجرای  به  اشاره  با  ادامه  در  اهواز  شهردار  معاون 
غیرهمسطح در میدان دانشگاه چمران و میدان جمهوری، گفت: 
نقش  و  می شوند  اجرا  تومان  میلیارد   ۳۸۰ اعتبار  با  پروژه ها  این 

مهمی در روانسازی ترافیک خواهد داشت.

وی همچنین با اشاره به تفاهمنامه شهرداری با قرارگاه خاتم الانبیا 
برای خدمات رسانی به مناطق کم برخوردار، اظهار کرد: این طرح 
در سه منطقه آغاز شده و در پنج منطقه دیگر نیز به زودی آغاز 

می شود.
* رینگ شمال به جنوب اهواز

دارد،  قرار  نهایی  مراحل  در  زردشت  زیرگذر  اینکه  بیان  با  وی 
گفت: مسیر ارتباطی این زیرگذر تا کیانشهر و تقاطع غیرهمسطح 
۱۸ متری کیان آباد در حال اجرا هستند و برای کاهش ترافیکی 
مرکزی شهر  از هسته های  یکی  عنوان  به  کیان آباد  و  کیانپارس 
بسیار مهم است که می تواند ترافیک بلوار چمران را تا حدود زیادی 

کاهش دهد.
رینگ های  از  یکی  ترافیکی  پروژه های  این  افزود:  معینی زاده 
ترافیکی شهر اهواز و تکمیل کننده مسیر پل نهم )شهید سردار 
با اتصال میدان فرودگاه، شمال اهواز را به  سلیمانی( هستند که 

جنوب شهر متصل می کنند.
وی ادامه داد: خیابان پهلوان کیانپارس، یکی از گره های ترافیکی 
از  اعم  روزمینی  و  زیرزمینی  تاسیسات  دلیل  به  اما  است  اهواز 
تقاطع  اجرای  مخابرات،  و  برق  و  آب  اصلی  کریدور  گرفتن  قرار 
غیرهمسطح در این مکان بسیار دشوار است، به همین دلیل تکمیل 

مسیر پل نهم می تواند تا حدودی به کاهش ترافیک کمک کند.
* تخریب آسفالت در اهواز ۸ برابر سایر شهرها

بزرگترین  از  یکی  معابر  آسفالت  اینکه  بیان  با  معینی زاده 
در  معابر  تخریب  حجم  داشت:  اظهار  است،  مردمی  مطالعات 
شهر اهواز به دلیل تاسیسات زیرزمینی فرسوده، هفت تا هشت 
به  را  شهروندان  حفاری ها  این  و  است  دیگر  شهرهای  برابر 

شدت آزار می دهد.
وی با اشاره به طرح آسفالت محله به محله افزود: متاسفانه میزان 
تخریب آسفالت در اهواز بسیار زیاد است و بر همین اساس در حال 
حاضر ۶ اکیپ روکش آسفالت در مناطق شهری فعال شده که قرار 
است به حدود ۲۰ اکیپ افزایش یابد و کار لکه گیری و آسفالت 

در مناطق را انجام دهد.
معینی زاده مشکل آسفالت با وجود گرانی قیر را نیز یادآور شد و 
اضافه کرد: قیمت قیر پارسال تنی ۹۰۰ هزار تومان بوده که اکنون 
به بیش از هفت میلیون تومان رسیده است، با این حال قرار است 

که تناژ قابل ملاحظه ای قیر از اسفند وارد اهواز شود.
اینکه  به  توجه  با  گفت:  اهواز  شهرداری  عمرانی  و  فنی  معاون 
ابتدا پل های شهر اهواز و سپس جاده ساحلی احداث شد، برای 
ها  پل  زیر  در  ساحلی  جاده  پل(،  زیر  آزاد  )ارتفاع  گاباری  حفظ 
زمان  در  امر  این  که  است  نقاط  سایر  ارتفاعی  کد  از  تر  پایین 
باعث مسدود شدن جاده می شود؛ به همین دلیل  وقوع سیلاب 
اهواز در  بند برای پل سیاه، پل سوم و پل چهارم  ساخت سیل 

حال اجرا است.

و ۲۰۰  یکهزار  امسال  ابتدای  از  مرکزی گفت:  بانک  رئیس کل 
هزار میلیارد تومان تسهیلات در کشور پرداخت شده که بخشی 
ایجادی و  برای بخش  نیز  قالب سرمایه در گردش و بخشی  در 

توسعه ای است.
تهران  استان  مقاومتی  اقتصاد  ستاد  نشست  در  همتی  عبدالناصر 
افزود: ۷۲۰ هزار میلیارد تومان از این تسهیلات به طور مستقیم 
به بخش تولید تزریق شده و بخش کشاورزی هم به سبب توسعه 

صادرات رشد داشته است.
وی تاکید کرد: باید به بانک ها به عنوان یک بنگاه اقتصادی نگاه 
با  نیز  اقتصادی  بنگاه های  اگر دچار مشکل شود، دیگر  کرد که 

مشکل مواجه خواهند شد.
همتی خواستار اصلاح نگرش مسئولان نسبت به سیستم بانکی 
حیات  افتادن  به خطر  ساز  زمینه  را  کنونی  وضعیت  تداوم  و  شد 

آنها اعلام کرد.
وی افزود: بانک مرکزی طی سال های گذشته تمام تلاش خود 
را برای حمایت از بخش تولید به کار گرفت، در حالی که انتظار 
همه مسئولان استمحال بدهی بخش تولید به بانک ها بود.همتی 
اظهارداشت: از مجموع ۱۲۰ هزار واحد تولیدی کشور فقط ۲ هزار 
واحد مشکل دارند و ۱۱۸ هزار بنگاه دیگر به فعالیت معمول خود 

ادامه می دهند و در پرداخت تسهیلات خود مشکل ندارند.
با  تسهیلات  منتقد  همه  اکنون  گفت:  مرکزی  بانک  کل  رئیس 

نرخ ۱۸ درصد هستند در حالی که نرخ تورم کشور به ۴۰ درصد 
می رسد؛ در این شرایط اگر مسئولان بانک ها را به عنوان بنگاه 
اقتصادی در نظر بگیرند، متوجه نامناسب بودن تراز مالی آنها می 

شوند.
وی با بیان اینکه اکنون چند بانک با تراز مالی نامناسب داریم که 
به علت  این مشکلات  از  افزود: بخشی  آنها کمک کرد،  به  باید 
اختلاص هایی رخ داده، بخشی به علت ناترازی حساب و کتاب و 
بخشی نیز به علت بالا بودن میزان بدهی وام گیرندگان و تعداد 

سر رسید بالای اقساط است.
بود  متوجه  و  مراقبت کرد  ها  بانک  این  از  باید  داد:  ادامه  همتی 
که اگر کاری نکنیم بانک های قوی ما نیز مشکل پیدا می کنند.

همتی بر لزوم اطمینان یافتن سیستم بانکی از توانایی متقاضیان 
اگر  اضافه کرد:  و  تاکید  اقساط  پرداخت  برای  دریافت تسهیلات 
تولیدکننده ای طی ۶ ماه نخست توانست ۶ قسط از وام خود را 
بپردازد می تواند باقی تسهیلات درخواستی را دریافت کند و اگر 
در این مدت نتوانست اقساط را پرداخت یعنی توانایی بازپرداخت 

تسهیلات را ندارد.
اقساط  از  ۶ قسط  پرداخت  کرد:  اعلام  مرکزی  بانک  رئیس کل 
مالی  صلاحیت  برای  اجرایی  ضمانت  درخواستی  تسهیلات 

متقاضیان به شمار می رود.
همتی افزود: امیدوارم وضعیت اقتصادی کشور به گونه ای بهبود 

یابد که نرخ تورم به ۲ درصد برسد و امروز پیش از هر کاری باید 
به فکر کنترل و مهار تورم بود.

وی اظهارداشت: وقتی که نرخ تورم کشور به ۴۰ درصد می رسد 
چگونه می توان بازار پول را در آن کنترل کرد؟

تومان  میلیارد  هزار   ۳۷ پرداخت  به  مرکزی  بانک  کل  رئیس 
تسهیلات در قالب وام ازدواج طی ۹ ماه سال جاری اشاره و آن 
را رقمی بیش از کل اعتبارات عمرانی پیش بینی شده برای کل 

کشور اعلام کرد.
وی گفت: در صورتی که همین مبلغ ۳۷ هزار میلیارد تومان وارد 
حوزه تولید و صنعتی می شد، می توانست برای هزاران نفر فرصت 

شغلی ایجاد کند و به بخش تولید رونق ببخشد.
همتی با بیان اینکه سیستم بانکی زیان انباشته دارد، خاطر نشان 
کرد: فقط خود دولت ۲۰۰ هزار میلیارد تومان به سیستم بانکی 
بدهکار است و در این وضعیت نرخ سود بانکی را نیز قبول ندارد.

رئیس کل بانک مرکزی به تصمیم دولت برای پرداخت ماهانه 
طرح معیشت به ۶۰ میلیون نفر از هموطنان اشاره کرد و محل 

تامین اعتبار اجرای این طرح را استفاده از منابع بانکی برشمرد.
وی تاکید کرد: وضع بانک ها به گونه ای است که اگر مدام به آنها 
فشار وارد کنیم و آنها مجبور به اضافه برداشت از بانک مرکزی 
شوند، بانک مرکزی نیز راهی به غیر از چاپ اسکناس برای تامین 

اعتبار ندارد و این یعنی افزایش نرخ تورم. 

به  توجه  با  اینکه  بیان  با  جوانان  و  ورزش  وزارت  جوانان  معاون 
رد کلیات بودجه ۱۴۰۰ تصویب رقم وام ازدواج مشخص نیست، 
مطرح کرد: پیش تر هشدار داده بودیم که جوانان به انگیزه افزایش 
وام ازدواج دریافت آن را به تعویق نیندازند، چراکه بنده با توجه به 
رد کلیات بودجه ۱۴۰۰ در مجلس و مشخص نبودن مبلغ قطعی 
تصویبی آن در سال آینده و از سوی دیگر تغییر دولت و امکان 
وام  دریافت  نمی کنم  توصیه  وام  پرداخت  روند  در  طبیعی  وقفه 
ازدواج را به تعویق بیاندازند. نباید تقاضای وام ازدواج را به اتفاقی 

که خروجی آن مشخص نیست، منوط کرد. 
محمد مهدی تندگویان در نشست ارایه گزارش عملکرد در دهه 
فجر و با تبریک فرا رسیدن این دهه و روز زن، اظهار کرد: پرداخت 
و  سال   ۲۳ از  کمتر  دختران  به  تومانی  میلیون   ۱۰۰ ازدواج  وام 
پسران کمتر از ۲۵ سال پیشنهاد مجلس است، در این پیشنهاد از 
حوزه جوانان به عنوان حوزه ای که در این زمینه فعالیت کرده نظر 

کارشناسی اخذ نشده است. 
وی ادامه داد: اگر مجلس در این زمینه کار کارشناسی و تحقیقی 
تا  کند  مطرح  را  آن  می تواند  است  داده  انجام  مطالعات  مایه  بر 
روشن شود علت تبعیض در پرداخت وام ازدواج چیست. معمولا به 

صورت عرف دختری که در سن ۲۳ سالگی ازدواج کند همسرش 
حدودا شش سالی با او اختلاف سنی دارد، بنابراین بر چه اساس 
همسر او باید ۷۰ میلیون وام دریافت کند و او ۱۰۰ میلیون؟ تومان 

دریافتی داشته باشد. 
* پیشنهاد عدم پرداخت وام ازدواج به بالای ۵۰ ساله ها

این  توسط  شده  مطرح  اساسی  مباحث  جمله  از  افزود:  تندگویان 
ساله ها   ۵۰ بالای  به  ازدواج  وام  پرداخت  عدم  پیشنهاد  معاونت 
و  جمعیت  افزایش  راستای  در  پرداختی  چنین  عموما  چراکه  بود 
وام  کننده  دریافت  هزار   ۱۳ حدود  ساله  هر  نیست.  فرزندآوری 
ازدواج در رده سنی بالای ۵۰ سال داشته ایم بنابراین لزوم تدوین 

دستورالعمل ویژه در این زمینه احساس می شود. 
دریافت  از  پس  نظارت  عدم  از  بنده  نگرانی  گفت:  تندگویان 
وام ازدواج و بهره برداری از وام ازدواج در سایر موضوعات 
کودک  ما  بحث  است.  خانواده  تشکیل  و  ازدواج  جز  به 
هستم  پایین  سنین  در  ازدواج  حامی  بنده  نیست،  همسری 
انحرافات  از  جلوگیری  برای  دستورالعملی  است  نیاز  اما 

شود. تدوین  پرداخت 
وی معتقد است: وقتی تا سن ۱۸ سال امکان ورود به بازار اشتغال 

و افتتاح حساب وجود ندارد بنابراین لازم است دستورالعملی برای 
نظارت در دریافت ایجاد شود تا حقی از کسی ضایع نشود. ریس 
جمهوری به بانک مرکزی دستور تدوین این دستورالعمل را داده اند 

اما این کارگروه هنوز شکل نگرفته است. 
داد:  ادامه  امور جوانان وزارت ورزش و جوانان  معاون ساماندهی 
برخی نمایندگان مجلس این موضوع را مطرح می کنند که درصد 
موضوع  اصل  که  نیست  قدری  به  ازدواج  وام  دریافت  انحرافات 
پرداخت زیر سوال رود اما بنده می گویم هرچقدر رقم وام ازدواج 
افزایش یابد به علت ایجاد امکان دریافت تسهیلات خوب، امکان 
اگر درصد کمی  افزایش می یابد. حتی  نیز  از آن  ناشی  انحرافات 
برای این انحرافات در نطر بگیریم اما همین درصد کم از مجموع 
این  منابع عمومی  از  توجهی  قابل  مبلغ  ریال،  میلیارد  هزار   ۴۵۰

کشور را شامل می شود. 
وی همچنین درباره تبعیض سنی در پرداخت وام ازدواج این را هم 
گفت که تورم سن نمی شناسد و باید نمایندگان مجلس در ارایه 
پیشنهادات خود تحقیقات و مطالعاتی را انجام دهند، همچنین اگر 
در این زمینه کار تحقیقی انجام شده خوب است برا رفع مسایل 

مطرح شده آن را بیان کنند.
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